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朝陽科技大學
093學年度第2學期教學大綱
Course Schedule
	當期課號
	2110
	Course Number
	2110

	授課教師
	劉邦富
	instructor
	LIU,PANG FU

	中文課名
	社區組織與社區發展
	Course Name
	Community Organization and Community Development

	開課單位
	社會工作系(四日)二A
	Department
	

	修習別
	必修
	Required/Elective
	Required

	學分數
	3
	Credits
	3

	課程目標
	本課程將介紹社區工作的基本概念與工作方法、我國推動社區發展的經過與現況，並深入探討社區總體營造、福利社區化以及社區照顧等相關概念，使學生具備社區社會工作的基本知能。
	Objectives
	The objectives of this course are to help students understanding fundamental concepts, working methods of social work, and the nation’s action of community development. The course also in depth covers integrated community building and transformation of social welfare in community.

	教材
	1.蘇景輝(2003)社區工作：理論與實務。台北：巨流。 

2.賴兩陽(2002)社區工作與社會福利社區化。台北：紅葉。 

3.黃源協(2000)社區照顧-台灣與英國經驗的檢視。台北：揚智。 

4.徐震(1995)社區與社區發展。台北：正中。

5.Kretzmann & Mcknight(1993). Building communities from the inside out.Chicago:ACTA publication.


	Teaching Materials
	 

	成績評量方式
	1.出席率與課堂參與20% 2.期中考30% 3.期末考30% 4.個人及小組報告20%
	Grading
	1.Participation & attendance：20% 2. Midterm：30% 3. Final Exam：30% 4. Presentaion：20%

	教師網頁
	

	教學內容
	1.介紹社區工作的基本概念與工作方法。

2.了解我國推動社區發展的經過與現況。


	Syllabus
	1.Introduce to principal concepts and working methods of community works.

2.Understand the process and reality of community development in the nation.




尊重智慧財產權，請勿非法影印。

